

25.11.2025

Kundeninformation: Verordnung (EU) 2023/988 über die allgemeine Produktsicherheit

Sehr geehrte Damen und Herren,

Vielen Dank für Ihre Anfrage zu Artikel 58526, welche wir Ihnen gerne wie folgt beantworten.

Hiermit bestätigen wir, dass die von uns hergestellten Produkte, die in den Anwendungsbereich der Verordnung (EU) 2023/988 über die allgemeine Produktsicherheit (GPSR) fallen, die dort aufgeführten Anforderungen erfüllen.

Wir möchten Sie noch auf Artikel 2 (Anwendungsbereich) der GPSR hinweisen, in dem folgende Ausnahme beschrieben ist.

Diese Verordnung gilt für in Verkehr gebrachte oder auf dem Markt bereitgestellte Produkte insoweit, als es im Rahmen des Unionsrechts keine spezifischen Bestimmungen über die Sicherheit der betreffenden Produkte gibt, mit denen dasselbe Ziel verfolgt wird.

Sind für Produkte im Unionsrecht spezifische Sicherheitsanforderungen festgelegt, so gilt diese Verordnung nur für diejenigen Aspekte und Risiken oder Risikokategorien, die nicht unter diese Anforderungen fallen.

Somit gelten die Anforderungen der GPSR in den Belangen, die durch die Spielzeugrichtlinie abgedeckt sind, nicht für unsere Spielware, die mit dem CE-Kennzeichen gekennzeichnet ist.

Mit freundlichen Grüßen
Ravensburger Verlag GmbH



Philipp Russ
Director Global Quality Management

Ravensburger Verlag GmbH

PO box 18 60
88188 Ravensburg
Germany

Head office
Otto-Maier-Straße 1
88214 Ravensburg
Germany

phone +49 751 86 - 0
fax +49 751 86 - 13 11

Movement of goods
Otto-Maier-Straße 2
88214 Ravensburg
Germany

Movement of goods books
LKG Leipziger Kommissions-
und Großbuchhandels-ges. mbH
An der Südspitze 1-12
04571 Rötha
Germany

Registered office
Ravensburg
Amtsgericht Ulm
HRB 551355

Management
Dr. Anuschka Albertz
Thomas Bleyer
Susanne Knoche
Dr. Thomas Redemann

Bank accounts
Deutsche Bank Ravensburg
(BLZ 650 700 84)
Konto-Nr. 0227 009
SWIFT / BIC DEUTDESS650
IBAN DE43 6507 0084 0022 7009 00

Baden-Württembergische Bank
(BLZ 600 501 01)
Konto-Nr. 1381 883
SWIFT / BIC SOLADEST
IBAN DE72 6005 0101 0001 3818 83

WEEE-Reg.-nr. DE 77246734

ravensburger.com
info@ravensburger.de



2025-11-25

Customer information: general product Safety European Directive 2023/988

Dear Madame or Sir,

Thanks a lot for your inquiry to article number 58526, which we will be happy to answer as follows.

We hereby confirm that the products we manufacture, which fall within the scope of Regulation (EU) 2023/988 on general product safety (GPSR), meet the requirements listed therein.

We would also like to draw your attention to Article 2 (Scope) of the GPSR, which describes the following exception.

This Regulation applies to products that are placed or made available on the market insofar as there are no specific provisions with the same objective under Union law which regulate the safety of the products concerned. Where products are subject to specific safety requirements imposed by Union law, this Regulation applies only to those aspects and risks or categories of risks which are not covered by those requirements.

Therefore, the requirements of the GPSR in the areas covered by the Toy Safety Directive do not apply to our toys marked with the CE mark.

Best regards
Ravensburger Verlag GmbH



Philipp Russ
Director Global Quality Management

Ravensburger Verlag GmbH

PO box 18 60
88188 Ravensburg
Germany

Head office
Otto-Maier-Straße 1
88214 Ravensburg
Germany

phone +49 751 86 - 0
fax +49 751 86 - 13 11

Movement of goods
Otto-Maier-Straße 2
88214 Ravensburg
Germany

Movement of goods books
LKG Leipziger Kommissions-
und Großbuchhandelsges. mbH
An der Südspitze 1-12
04571 Rötha
Germany

Registered office
Ravensburg
Amtsgericht Ulm
HRB 551355

Management
Dr. Anuschka Albertz
Thomas Bleyer
Susanne Knoche
Dr. Thomas Redemann

Bank accounts
Deutsche Bank Ravensburg
(BLZ 650 700 84)
Konto-Nr. 0227 009
SWIFT / BIC DEUTDE33
IBAN DE43 6507 0084 0022 7009 00

Baden-Württembergische Bank
(BLZ 600 501 01)
Konto-Nr. 1381 883
SWIFT / BIC SOLADE33
IBAN DE72 6005 0101 0001 3818 83

WEEE-Reg.-nr. DE 77246734

ravensburger.com
info@ravensburger.de

